
VALTUUSTOALOITE: Huutokoski–Parikkala-rataosuuden edistäminen 

Rautatieliikenteen merkitys ilmastoystävällisen ja kestävän liikenteen edistäjänä kasvaa jatkuvasti. 
Huutokoski–Parikkala-rataosuus on olemassa oleva, mutta pitkään vajaakäytössä ollut radan osa, 
jonka uudelleen käyttöönotto tarjoaisi huomattavia hyötyjä niin logistiikalle, elinkeinoelämälle, 
oppilaitoksille kuin asukkaiden liikkumiselle. 

Rataosuus yhdistäisi tehokkaasti Savon radan ja Karjalan radan, mikä vahvistaisi Itä-Suomen 
alueellista saavutettavuutta ja kilpailukykyä. Lisäksi se loisi uusia mahdollisuuksia niin tavara- kuin 
henkilöliikenteelle, erityisesti matkailun ja puunjalostusteollisuuden näkökulmasta unohtamatta 
puolustusvoimien tarpeita. 

Esitämme, että kunnanvaltuusto ryhtyy toimiin sen edistämiseksi, että: 

1. Huutokoski–Parikkala-rataosuuden käyttöönottoa aletaan edistää aktiivisesti 
yhdessä muiden radan varrella sijaitsevien kuntien kanssa. 

2. Kunta kutsuu Huutokoski–Parikkala-rataosuuden varrella sijaitsevat kunnat, kuten 
Pieksämäen Joroisen, Rantasalmen, Savonlinnan ja Parikkalan, mukaan yhteiseen 
kannanottoon tai yhteistyöhön, jolla edistetään radan kunnostamista ja liikenteen 
palauttamista radasta tehdyn selvityksen pohjalta. 

3. Kunnan viranhaltijat ja valtuutetut käyvät keskusteluja ELY-keskuksen, 
Väyläviraston, seudun kansanedustajien ja Liikenneministeriön kanssa radan 
strategisesta merkityksestä ja kehittämismahdollisuuksista. 

Radan käyttöönotto tukisi niin valtakunnallisia kuin alueellisia tavoitteita ilmastoviisaasta 
liikkumisesta, maaseudun elinvoimasta, huoltovarmuudesta ja kestävän infrastruktuurin 
kehittämisestä. Tämä aloite on konkreettinen askel kohti elinvoimaisempaa ja saavutettavampaa 
Itä-Suomea. 
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